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Summary



          
Objective: Esthesioneuroblastoma is a rare malignant intranasal tu - mor that originates from the olfactory neuroepithelium of the upper nasal cavity, and can destroy the cribriform plate and expand into the neurocranium. Descriptions of the magnetic resonance features of esthesioneuroblastomas in animals are scarce. The objectives of this study were to report the magnetic resonance imaging features of esthesioneuroblastomas in order to determine distinct imaging characteristics that may help distinguish it from other intracranial tumor types. Material and methods: Magnetic resonance images of four patients with confirmed esthesioneuroblastomas were reviewed and compared with previously reported cases. Results: The esthesioneu - roblastomas appeared as oval-shaped, solitary lesions in the caudal nasal cavity that caused osteolysis of the cribriform plate and extended into the brain in all cases. Signal intensity was variable. Contrast enhancement was mild and varied from homogeneous to heterogeneous. A peripheral cystic component was found in two patients and was reported in only one previous case. Mass effect and white matter edema were marked to severe. Osteolysis of facial bones and extension into the facial soft tissues or retrobulbar space were not present in any of the cases, although this has been reported in the litera ture. Conclusion: A definitive diagnosis of esthesioneuroblastoma based on signal intensity or contrast behavior was not possible. Nevertheless, the presence of a mass in the caudal nasal cavity with extension into the neurocranium seems to be a feature highly suspicious of esthesioneuroblastoma. In contrast to other extra-cranial le - sions, the extra-cranial mass was relatively small and destruction of facial bones seems to be rare.




Zusammenfassung


Gegenstand und Ziel: Das Ästhesioneuroblastom ist ein seltener maligner intranasaler Tumor mit Ursprung im olfaktorischen Epithel der oberen Nasenhöhle, der unter Destruktion der Lamina cribrosa ins Neurocranium einwachsen kann. Beschreibungen magnetresonanztomographischer Merkmale von Ästhesioneuroblastomen bei Tieren gibt es kaum. Ziel der Studie war die Beschreibung magnetresonanztomographischer Merkmale von Ästhesioneuroblastomen, um bestimmte Charakteristika zu bestimmen, die bei der Unterscheidung zu anderen intrakranialen Tumoren helfen. Material und Methoden: Magnet - resonanztomographische Bilder von vier Patienten mit bestätigtem Ästhesioneuroblastom wurden evaluiert und mit in der Literatur beschriebenen Fällen verglichen. Ergebnisse: Die Ästhesioneuroblastome stellten sich als ovale, solitäre Massen in der kaudalen Nasenhöhle dar, die eine Osteolyse der Lamina cribrosa verursachten und in allen Fällen in das Gehirn einwuchsen. Die Signalintensität war va - riabel. Die geringgradig ausgeprägte Kontrastmittelanreicherung variierte von homogen zu heterogen. Eine periphere zystenartige Komponente wurde bei zwei Patienten detektiert und in einem Fall in der Literatur beschrieben. Masseneffekt sowie Ödem der weißen Substanz waren mittel- bis hochgradig ausgeprägt. Eine Osteolyse der Gesichts - knochen und eine Extension ins umgebende Weichteilgewebe oder in den Retrobulbärraum wurden nicht festgestellt, sind aber in der Lite - ratur beschrieben. Eine definitive Diagnosestellung des Ästhesioneu - roblastoms, basierend auf Signalverhalten oder Kontrastmittelanrei - cherung, war nicht möglich. Schlussfolgerung: Eine Masse in der kaudalen Nasenhöhle mit Infiltration ins Neurocranium ist hochverdächtig für das Vorliegen eines Ästhesioneuroblastoms. Im Gegensatz zu anderen extrakranialen Läsionen wies diese Neoplasie einen kleinen extrakranialen Anteil auf und führte selten zu einer Destruktion der Gesichtsknochen.
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